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یادداشت

خانه ملت

3 بهارستان

انگاره ای نادرست سبب کاهش اثرگذاری مثبت مجلس

این انگاره که نماینده و مجلســی کارآمدتر و مطلوب تر است که 
طرح های بیشــتری در آن ارائه شود و تذکر، ســوال و تحقیق و 
تفحص بیشــتری انجام دهد، انگاره نادرســتی است که موجب 
کاهش اثرگذاری مثبت اقدامات مجلس در وضعیت کشور شده 

است.
مجلس شــورای اســامی در راســتای انجام دو وظیفه اصلی 
"قانون گــذاری" و "نظارت"، براســاس قانون اساســی دارای 
اختیارات و ابزارهایی است که به نمایندگان و مجلس امکان انجام 
این دو وظیفه را می دهد. ارائه طرح در راستای وظیفه قانون گذاری 
و تذکر، سوال، اســتیضاح، تحقیق و تفحص در راستای وظیفه 
نظارت بر اجرای قانون از اختیارات و ابزارهای نمایندگان مجلس 
در انجام وظایف نمایندگی اســت.  مجلــس و نماینده کارآمد، 
مجلس و نماینده ای است که بتواند از این ابزار به نحو شایسته و 
درست در جهت تصویب قوانین مورد نیاز کشور و نظارت دقیق و 

فعال بر اجرای قوانین بهره ببرد.
تعدد طرح های ارائه شده و فراوانی تذکر، سوال و تحقیق و تفحص 
هر چند می تواند شــاخصی کمی برای ســنجش میزان فعالیت 
نمایندگان باشــد اما توجه صرف و تک بعدی به شــاخص های 
کمی و عدم توجه به کیفیت و کارایی و منتج به نتیجه شدن این 
اقدامات، می تواند آفت زا و آسیب رساننده به عملکرد نمایندگان 
و مجلس باشد و سمت و سوی حرکت مجلس را از مسیر درست 

و واقعی آن دور کند.
این انگاره که نماینده و مجلســی کارآمدتر و مطلوب تر است که 
طرح های بیشــتری در آن ارائه شود و تذکر، ســوال و تحقیق و 
تفحص بیشــتری انجام دهد، انگاره نادرستی است که در اذهان 
بخشی از جامعه و برخی کارشناسان و حتی برخی از نمایندگان 
محترم مجلس در ادوار مختلف شکل گرفته است و موجب کاهش 
اثرگذاری مثبت اقدامات مجلس در وضعیت کشــور شده است. 
بررســی آماری عملکرد مجلس دهم می تواند تصویر روشنی از 

وجود این انگاره نادرست و نتایج آن به ما نشان دهد.
در مجلس دهم ۷۳۰ طرح و لایحه ارائه شده است که شامل ۵۰۰ 
طرح و ۲۳۰ لایحه بوده است.  از مجموع ۷۳۰ طرح و لایحه، ۱۸۰ 
مورد به قانون تبدیل شده است که ۱۱۰ قانون بر اساس لوایح و ۷۰ 
قانون بر اساس طرح ها بوده است. یعنی تنها ۱۴ درصد از طرح های 
ارائه شده در مجلس دهم تبدیل به قانون شده است در حالی که 

در مورد لوایح این رقم به ۴۸ درصد می رسد.
بررسی این موضوع که طرح های به قانون تبدیل شده ، چه میزان 
بر رفع مشکات کشور و دنبال کردن اهداف و سیاست های کان 
موثر واقع شده اند، نیاز به کار کارشناسی دقیق و گسترده دارد اما 
همین نتایج آماری به خوبی نشان می دهد که قریب به ۸۶ درصد 
از طرح های ارائه شده در مجلس دهم، به سبب علل مختلف مانند 
نداشتن پشتوانه کارشناسی لازم، مغایرت با قانون اساسی، عدم 
توجه به اولویت ها و نیازهای کشــور، عدم توجه به سیاست های 

کان و اسناد بالا دستی و..... تبدیل به قانون نشده است.
در بحث نظارت نیز آمار نشان می دهد که در مجلس دهم ۱۰۱۸۱ 
سوال و تذکر کتبی و ۴۹۶۸ تذکر شفاهی از طرف نمایندگان به 
دســتگاه های اجرایی، وزرا و رئیس جمهور داده شــده است که 
از این بین ۳۰۸۵ ســوال و تذکر به مرحله انتظار رســیدگی در 
کمیسیون و طرح در صحن رسیده اند و ۶ درصد از آنها در صحن 
مطرح و تنها ۳ درصد به رای گیری گذاشته شــده اند. بنابراین 
بسیاری از ســوالات و تذکرات به علل مختلف پس گرفته شده 

و یا به مرحله طرح و رای گیری در صحن مجلس نرسیده است.
در مورد تحقیق و تفحص، در مجلس دهــم از ۲۱۷ مورد تقاضا 
برای تحقیق و تفحص تنها ۱۵ درصد از این درخواســت ها برای 
طرح در صحن مجلس ضروری تشخیص داده شده اند و مابقی از 
اثر بخشــی و ضرورت لازم برای مطرح شدن برخوردار نبوده اند. 
از طرفی در بیشــتر موارد گزارش لازم از طرف هیئت تحقیق و 

تفحص به مجلس ارائه نمی شود.
آمار دیگــری از انجام وظایــف نظارتی مجلس دهــم به عنوان 
نمونه نشان می دهد که در این مجلس ۱۸۱۸ جلسه نظارتی در 
کمیسیون های مختلف برگزار شــده است که کمیسیون عمران 
با ۳۱۱ جلسه، کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی با ۱۷۱ 
جلسه و کمیسیون کشــاورزی با ۱۶۶ جلسه، بیشترین عملکرد 

نظارتی را داشته اند.
از سوی دیگر مجلس از طریق نمایندگان عضو و یا ناظر در شوراها 
و مجامع ملی و اســتانی بر عملکرد آنها نظارت می کند. در کنار 
مجموعه نقش های نظارتی مجلس، باید عملکرد کمیسیون اصل 
۹۰ محلس را افزود که در مجلس دهم حدود ۱۲۰۰۰ شــکایت 

جهت رسیدگی به این کمیسیون ارسال شده است.
بخشــی از علت این اتفاق، در انــگاره   نادرســت برخی مردم و 
نماینــدگان از مجلس و نماینده کارآمد نهفته اســت. زمانی که 
کمیت و تعداد طرح، ســوال، تذکر و تحقیــق و تفحص ماک 
شناخت نماینده فعال و کارآمد باشــد و کیفیت این اقدامات از 
نظر شاخص هایی همچون سطح کارشناسی و تخصصی، واقع گرا 
بودن و قابلیت عملیاتی شدن، منابع مالی،  ضمانت های اجرایی 
و.... آنگونه که باید، مورد توجه و اهتمام قرار نمی گیرد، شاهد آن 
هستیم که علیرغم فعالیت گســترده نمایندگان، کمیسیون ها 
و کلیت مجلس، آنگونه که شایســته و بایســته است مسائل و 
مشکات کشور و مردم رفع نمی شــود و حرکت کشور به سمت 

پیشرفت و تعالی، جهت و سرعت مناسب را بدست نمی آورد.
* مشاور و رئیس حوزه ریاست مجلس

اتمام بررسی طرح اصلاح قانون انتخابات 
ریاست جمهوری در کمیسیون شوراها

سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در 
مجلس از اتمام بررسی طرح اصاح موادی از قانون 
انتخابات ریاســت جمهوری در این کمیسیون خبر 
داد. به گزارش اقتصادســرآمد به نقل از خانه ملت، 
علی حدادی با اشاره به نشســت امروز کمیسیون 
امور دخلی کشور و شوراها در مجلس گفت: در این 
نشست بررسی طرح اصاح موادی از قانون انتخابات 
ریاســت جمهوری به اتمام رســید و از هفته آینده 
بررســی اصاحات قانون انتخابات شوراهای شهر و 
روستا در دستور کار کمیسیون قرار می گیرد.نماینده 
مردم ساوجباغ، نظرآباد و طالقان در مجلس ادامه 
داد: با اتمام بررســی اصاح قانون انتخابات ریاست 
جمهوری، این طرح برای بررسی و تصویب نهایی در 
صحن به هیات رییسه مجلس ارسال شد و بر اساس 
نوبت دهی در دستور کار صحن دعلنی قرار خواهد 
گرفت.وی توضیح داد: در نشست کمیسیون بازنگری 
کلی بر روی موارد اصاحــی صورت گرفت و برخی 
اصاحات و ویرایش ها برای رفع نگرانی هایی که به 

کمیسیون منعکس شده بود اعمال شد.

طرح سوال نماینده زابل درباره وضعیت 
مرزنشینان از وزیر کشور

سخنگوی کمیســیون امنیت ملی مجلس از طرح 
ســوال نماینده زابل از وزیر کشور در نشست امروز 
کمیسیون خبر داد و گفت: موضوع سوال در ارتباط 
با وضعیت مرزها و زندگی مرزنشــینان بود و جهت 
بررسی بیشتر به کمیته مرز کمیسیون ارجاع شد.به 
گزارش اقتصادسرآمد به نقل از خانه ملت، ابوالفضل 
عمویی پ در توضیح نشست سه شنبه ۲۵ شهریور 
ماه کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسامی، گفت: جلســه کمیسیون با حضور 
وزیر کشور برگزار شد. در این جلسه آقای رحمانی 
فضلی گزارشی درباره مسائل و شرایط امنیتی کشور 
و موضوعات مرتبط با این حوزه ارایه کرد، نمایندگان 
نیز در ادامه دغدغه ها و مشکات مرتبط با فعالیت 
وزارت کشــور و مباحث امنیتی را مطــرح کردند.
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
افزود: در ادامه این نشســت ســوال آقای دهمرده 
نماینده مردم زابل از وزیر کشــور مطرح شد، محور 
این ســوال مباحث مرزی و اقدامات لازم از جانب 
وزارت کشــور جهت کمک به مرزنشینان در اقصی 
نقاط کشور از جمله سیســتان و بلوچستان بود که 
وزیر کشــور در این زمینه توضیحاتی را ارایه کرد.
عمویی ادامه داد: در نهایت مقرر شد سوال نماینده 
زابل جهت بررسی بیشتر در کمیته مرز کمیسیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس پیگیری و 
سپس درباره نحوه رســیدگی به سوال این نماینده 

تصمیم گیری شود.

انتقاد نماینده تفت و میبد از شرایط آبرسانی 
به حوزه انتخابیه اش 

نماینده مردم میبد و تفت در مجلس شورای اسامی 
از شرایط آبرسانی و آب شرب در حوزه انتخابیه  اش 
انتقاد کرد و استان یزد را تشــنه ترین قطعه کشور 
نامید. به گزارش اقتصادســرآمد، ســید جلیل میر 
محمدی میبد در جلسه علنی دیروز  در نطق میان 
دســتور با محکومیت هتک حرمت پیامبر)ص( از 
سوی  مجله فرانســوی گفت: یزد تشنه ترین قطعه 
کشور به خاطر کمبود آب است. مردم میبد و تفت با 
تانکر آب  و دبه ۲۰ لیتری آب به روستا می برند. اخیرا 
دستورات خوبی از سوی وزیر راه و شهرسازی و وزیر 
نیرو آمده اســت و امیدوارم به زودی شاهد اجرایی 
شدن آن باشیم.نماینده مردم میبد و تفت در مجلس 
شورای اسامی همچنین از نرخ ارز و شرایط پیش 
آمده برای بازار بورس انتقاد کرد.نماینده تفت و میبد 
در پایان در مورد مسئله وقف در شهرستان ها گفت: 
در یزد بیش از ۸۰۰ الی ۹۰۰ میلیارد تومان سرمایه 
وقفی وجود دارد. از مجلــس می خواهم به موضوع  

وقف ورود کند.

موافقت مجلس با کلیات طرح دو فوریتی اصلاح 
قانون تضمین خرید محصولات کشاورزی

نمایندگان مجلس شورای اســامی با کلیات طرح 
دو فوریتی اصاح قانــون تضمین خرید محصولات 
اساســی کشــاورزی موافقت کردند.بــه گزارش 
اقتصادسرآمد، نمایندگان مجلس شورای اسامی در 
جریان جلسه علنی امروز مجلس گزارش کمیسیون 
کشاورزی در خصوص طرح دو فوریتی اصاح تبصره 
۱ و ۲ ماده واحده قانــون تضمین خرید محصولات 
اساسی کشــاورزی را بررســی کرده و در نهایت با 
کلیات این طرح موافقت کردند.دو فوریت این طرح 
در جلســه علنی هفته گذشــته مجلس به تصویب 

رسیده بود.

تقدیرنمایندگان در تقدیر از رزمایش ذوالفقار 99 ارتش 
بیانیه جمعی از نمایندگان مردم در تقدیر از رزمایش ذوالفقار ۹۹ ارتش جمهوری اســامی ایران در صحن مجلس قرائت شد.به گزارش اقتصادسرآمد، علی کریمی 
فیروزجایی در جلسه علنی دیروز مجلس شورای اسامی بیانیه ۱۶۱ نفر از نمایندگان در تقدیر از رزمایش ذوالفقار ۹۹ ارتش جمهوری اسامی ایران را قرائت کرد.در 
بخشی از این بیانیه امده است: رزمایش ذوالفقار۹۹ ارتش جمهوری اسامی ایران با رمز یا سیدالشهدا )ع( و با شعار امنیت پایدار در سایه اقتدار دفاعی در گستره ای به 
وسعت دو میلیون کیلومتر مربع از شرق تنگه هرمز به دریای عمان و شمال اقیانوس هند تا مدار۱۰ درجه شمالی برگزار گردید.ما نمایندگان مجلس شورای اسامی نیز 
به نمایندگی از ملت فهیم ایران اسامی به مصداق حدیث شریف المخلوق لم یشکر الخالق از تاش های صادقانه و مجاهدت های خستگی ناپذیر فرماندهان و افسران و 

درجه داران و سربازان ارتش جمهوری اسامی ایران به ویژه امیر فرماندهی محترم کل ارتش جمهوری اسامی ایران قدردانی و حمایت می نماییم.

گــروه مجلس- ســید مصطفی 
میرسلیم نماینده تهران در نطق 
میان دســتور جلســه علنی دیروز مجلس 
گفت: ســرمایه جمهوری اســامی نفت و 
گاز نیست، ســرمایه اصلی ما مردم شریفی 
هستند که ما افتخار نمایندگی آنها را داریم، 
اگر سرمایه ما مردم هستند اهمیت معلمان 
که نسل آینده را به آن ها سپردیم و اهمیت 
مقابله با توطئه های خانمان برانداز در قالب 
سند ۲۰۳۰ و فعالیت های مخربی که با سوء 
اســتفاده از فضای مجازی صورت می گیرد 
روشــن می شــود، در این خصوص رییس 
شــورای عالی فضای مجازی باید پاسخگو 

باشد.
به گزارش اقتصادسرآمد، نماینده تهران در 
مجلس شورای اسامی گفت: به افرادی که 
هوس نامزدی ریاست جمهوری را در سر می 
پرورانند هشدار می دهم که بدانند مجلس 
انقابی اجازه نخواهد داد که آن ها از امکانات 
دولتی و عمومی و به ویژه صدا و سیما برای 
تبلیغات خود با ترفندهــای مختلف مانند 

موارد گذشته استفاده کنند.
نماینده تهران در مجلس شــورای اسامی 
عملکرد مجلس دهم و هفت ســال گذشته 
دولت را بر اعتمــاد مردم موثر دانســت و 
افزود: اگر اعتماد مردم به نمایندگان حفظ 
شــود و از یاری آنها بهره مند باشیم از پس 
مشــکات کشــور برمی آییم، ولی یکی از 
نشانه های مهم اعتماد مردم مشارکت آن ها 

در انتخابات است.
وی  با بیان این که امروز به لطف خداوند و با 

توجه به نزولات آسمانی فصل بهار با رعایت 
مصرف صحیح می توانیم به خودکفایی در 
کالاهای ضروری نزدیک شویم« ابراز عقیده 
کرد: باید دولت را که تقریبا همزمان با اباغ 
سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی کار خود 
را آغاز کرد ولی در عمــل به نتیجه مطلوب 
که افزایش تاب آوری دســت پیــدا نکرد و 
اکنون سال آخر فعالیت خود را طی می کند 
وادار کنیم تا جلوی خسارت به هموطنان را 
بگیرد.میرسلیم ادامه داد: از مجمع تشخیص 
مصلحت نظام درخواســت می کنم نتیجه 
نظارت خود درباره اجرای سیاست های کلی 
اقتصاد مقاومتی را به اطاع مجلس برساند، 
به نظر اینجانــب ورود در فرایندهایی چون 
اســتیضاح و اثبات بی کفایتی بیش از ســه 
ماه وقت ارزشمند مجلس را درگیر حواشی 

می کند و از کارهای اصلی باز می دارد؛ ضمن 
این که آب به آســیاب دشمنان می ریزد، در 
عین حال این امر نمی تواند عملکرد رییس 
مجلس را در معطل گذاردن سوال نمایندگان 
از رییس جمهور را توجیــه کند؛ همچنین 
بیش از یک ماه پاسخ کمیسیون اصل ۹۰ را 

در این خصوص ندادن جرم است.
وی با اشــاره به آن چه مالیات غیرمستقیم 
ناشی از ســقوط ارزش پول ملی و تاثیر آن 
بر زندگی مردم خوانــد، روش های جبران 
کسری بودجه از راه افزایش نقدینگی با خلق 
پول بدون پشــتوانه از جمله چاپ اسکناس 
را ناشایست دانست.  سرنوشت یک میلیارد 
یورویی که برای مقابله بــا کرونا از صندوق 

گرفته شد در ابهام است.
این نماینده مجلس شــورای اسامی ادامه 

داد: دولت برای کســب درآمد پایه مالیاتی 
را اصاح کنــد، وضع مالیــات منصفانه در 
این زمینه و حذف نشــت مالیاتی می تواند 
درآمد دولــت را افزایش دهــد. باید برای 
همیشه فراموش شود که بانک مرکزی قلک 
دولت است، بانک مرکزی در درجه اول باید 
همانگونه که قانون حکــم می کند محافظ 

ارزش پول ملی باشد.
نماینده مردم تهــران در مجلس با انتقاد از 
عملکرد شــورای عالی اقتصادی سران قوا 
تاکید کــرد: از نمایندگان درخواســت می 
کنم آمادگی خود را برای تحقیق و تفحص از 
اقدامات چند سال اخیر شورای به اصطاح 

اقتصادی سران قوا اعام کنند.
وی بــا بیان این که این اشــتباه اســت که 
صاحبان قدرت فکر کنند در هاله تقدس و در 
مصونیت هستند، افزود: اما هرچه مسئولیت 
بیشتر باشــد  پاســخگویی نیز باید بیشتر 
باشــد، به افرادی که هوس نامزدی ریاست 
جمهوری را در سر می پرورانند هشدار می 
دهم که بدانند مجلس انقابی اجازه نخواهد 
داد که آن هــا از امکانــات دولتی و عمومی 
وبه ویژه صدا و ســیما بــرای تبلیغات خود 
با ترفندهای مختلف مانند موارد گذشــته 

استفاده کنند.
میرســلیم در پایــان اضافه کــرد: البته ما 
نمایندگان اگر بخواهیــم کار نظارت خود 
را صحیح انجام دهیــم و در امر قانونگذاری 
اختیــارات به مرجع قانونــی یعنی مجلس 
بازگردد باید روش خود را متناسب با اقتضای 

مجلس انقابی اصاح کن

هشدار میرسلیم به کاندیداهای 1400

اجازهاستفادهازامکاناتدولتیرابهنامزدهانمیدهیم

نمایندگان مجلس 
شــورای اسامی با 
تقاضای سلب یک فوریت از 
طرح جهش تولیــد و تامین 
مســکن مخالفــت کردند.

نمایندگان مجلس شــورای 
اســامی در جلســه علنی 
امروز- چهارشنبه- با ۶۱ رای 
موافق، ۱۰۷ رای مخالف و ۸ 
رای ممتنــع از مجموع ۱۹۹ 
نماینده حاضر در جلســه با 
تقاضای سلب یک فوریت از 
طرح دو فوریتی جهش تولید 
و تامیــن مســکن مخالفت 

کردند.
به گــزارش اقتصادســرآمد، 
حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده شاهین شهر سلب یک فوریت را مطرح کرده بود که 
احمد امیرآبادی فراهانی نماینده قم در مجلس به نمایندگی از وی گفت: به دو فوریت 
این طرح رای دادیم، هم اکنون در بازار مسکن نیاز است که مجلس ورود پیدا کند و به 
وزارت مسکن و اقتصاد کمک کند و بر اساس طرح مدون و منسجم و جامع این مشکل 

را حل کنیم
وی افزود: برای دو فوریت سه روز بیشتر فرصت نداریم که کمیسیون این طرح را بررسی 
کند و دولت در این زمان فرصت کافی برای بررســی این طرح نداشته است، به نظر می 
رسد با توجه به فرصت کم امکان بررسی این موضوع به وجود نیامد و یک هفته دیگر به 
کمیسیون عمران فرصت دهیم که نظرات جامع دولت را در پشتیبانی این طرح بگیرد 

زیرا مجری این طرح دولت است و باید هماهنگی با مجریان  داشته باشیم.
نماینده قم در مجلس شورای اسامی ادامه داد: تصویب دو فوریت این طرح عزم جدی 
مجلس برای رفع مشکل مسکن نشان داد اما باید هماهنگی لازم بین قوه مقننه و مجریه 
صورت گیرد؛ چون بخشی از این طرح بار مالی دارد به شورای نگهبان می رود و با ایراد 
اصل ۷۵ روبرو می شــود و دوباره به صحن باز می گردد ما یک هفته به کمیسیون زمان 

می دهیم که گزارش را با یک جمع بندی که با دولت خواهند داشت به صحن بیاورند.
وی افزود: ســلب یک فوریت دادن فرصت یک تــا دو هفته ای برای بررســی طرح و 

هماهنگی و همراهی دولت برای اجرای بهتر آن است.
علیرضا سلیمی در مخالفت با ســلب یک فوریت گفت: عمده دلیل پیشنهاد دهندگان 
سلب فوریت هماهنگی دولت با مجلس است، سوال این است که دولت هفت سال برای 
مسکن برنامه ای نداشته است که با کمیسیون عمران در جریان بگذارد دولتی که هفت 
سال دست روی دست گذاشته است در فرصت اندک آیا دولت در این باره اقدام خواهد 

کرد و وزارت اقتصاد، مسکن و بانک مرکزی برای این منظور چه برنامه ای دارند.
وی افزود: این طرح دو فوریتی در ابتدای مجلس یازدهم اگر سلب یک فوریت شود، افکار 
عمومی برداشت متفاوتی از مجلس یازدهم خواهد داشت زیرا ماشین تخریب مجلس 
یازدهم استارت خورده است، نمایندگان دسنگاه های مرتبط دولت در جلسات مختلف 

این بررسی این طرح در کمیسیون حضور داشتند چرا اظهار نظر نکردند.

نماینــده خمیــن 
داشــت:  اظهــار 
رئیس جمهور باید به مجلس 
فراخوانده شده و توضیح دهد 
که چــرا وزارتخانــه مهمی 
همچون صمــت که ترکیبی 
از چند وزارتخانه ادغام شده 
اســت، با سرپرســتی اداره 

می شود؛
به گزارش اقتصادســرآمد، 
علیرضــا نظری در جلســه 
علنی علنی دیــروز مجلس 
شورای اسامی در نطق میان 
دستور خود، گفت: نام و آوازه 
امام خمینــی)ره( نه تنها بر 
پیشانی شهر خمین بلکه بر 

تارک جهان از آسیا تا اروپا و از آمریکا تا افریقا می درخشد؛ همان حضرت روح الله که 
نگاه متواضعش آرام بخش مستضعفان و پابرهنگان جهان بود و تشرها و ابروهای گره 

کرده اش لرزه بر اندام قلدران و زیاده خواهان می افکند.
نماینده خمین در مجلس شورای اسامی اظهار کرد: شهرستان خمین به رغم خدمات 
ارزشمند و مشعشع نظام مقدس جمهوری اســامی در بیش از ۴ دهه گذشته گرفتار 
محرومیت های زایدالوصفی اســت که بخش عمده آن بــه دوران طاغوت و عناد رژیم 
منحوس پهلوی با بنیانگذار انقاب اسامی بر می گردد که نمی خوایست نام و نشان و 

پیشرفتی به نام خمین در کشور ثبت و تبلیغ شود.
وی ادامه داد: شهر امام)ره( در ۳۰۰ کیلومتری مرکز کشور به عنوان شهر کمتر توسعه 
یافته در استان مرکزی به خود اختصاص داده که در نتیجه کم لطفی ها امروز شاهد فرار 
جوانان از روستاها به شهر و از شهرها به سوی تهران بزرگ هستیم و جمعیت آن از ۱۱۸ 
هزار نفر در سال ۸۵ به ۱۰۴ هزار نفر در ســال ۹۹ کاهش یافته و همچنین شاهد آمار 

بالای طاق و بیکاری جوانان هستیم.
این نماینده مجلس یازدهم با بیان اینکه مشکات اصلی کشور آبرسانی، برق رسانی و 
توسعه راه های مواصاتی نیست چرا که نظام جمهوری اسامی به رغم همه محدودیت 
ها توانسته اکثر زیرساخت ها را فراهم کند، اظهار داشت: نیاز امروز کشور افزایش بهره 
وری در حوزه های مختلف با اســتفاده از ظرفیت جوانان در پیاده سازی هزاران طرح 
دانش بنیان، ایجاد زنجیره ارزش افزوده در تولیدات کشور به جای خام فروشی و تاراج 
منابع حیاتی کشور، نجات کشور در قطع زنجیره دلالان بی رحم و زیاده خواهان از تولید 
تا مصرف، از صادرات تا واردات و حمایت جدی از تولید و تولیدکننده در مســیر صدور 
مجوزها، تهیه مواد اولیه، تخصیص منابع ارزی، تأمین سرمایه در گردش خرید تضمینی 

محصولات و همچنین تسهیل فرایند صادرات مازاد بر نیاز کشور است.
وی در ادامه نجات کشــور را عملکرد فعال مجلس از طریق اصاح ریل های کشور در 
حوزه های اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی دانست و افزود: احیای نقش نظارتی مجلس 
شورای اسامی، نظارت بر رعایت اصول قانون اساســی به عنوان میثاق ملی و قوانین 

مصوب است.

مخالفتمجلسباسلبیکفوریت
ازطرحجهشتولیدوتامینمسکن

رئیسجمهور،پاسخدهدچراوزارتصمت
باسرپرستادارهمیشود
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